
ZASEDÁNÍ SOCIÁLNÍ KOMISE AS FSV UK
Datum: 22.1.2024, 17:00
Online forma zasedání: Prostřednictvím platformy Google Meet
Přítomní členové Sociální komise AS FSV UK:, Michaela Němcová, Eva Hejzlarová, Jan Hlaváč,
Barbora Procházková

Nepřítomní: Barbora Součková (omluvena), Veronika Macková (omluvena), Jan Volenec (omluven),
ombudsmanka IES Gabriela Bošňáková (omluvena), Alexandra Nosková (ombudsmanka IMS)
(omluvena)

Hosté: Zuzana Jarolímková (ombudsmanka IKSŽ), Aleš Michal (ombudsman IPS), Martina
Fortnerová (ombudsman ISS)
____________________________________

1. Program zasedání

Předsedkyně SK AS FSV UK Barbora Procházková přivítala všechny členy a členky a představila
program zasedání.

2. Zprávy od studentských ombudsosob

Ombudsman IPS: Ombudsman řešil jeden případ týkající se vypořádávání se se střelbou na FF.
Studentka, která studuje FSV a současně FF se na ombudsmana obrátila z důvodu vyhledání podpory
v tíživé situaci. Ombudsman doporučil psychologickou pomoc, kterou poskytuje FSV zdarma v počtu
pěti sezení. Studentka si chtěla ujasnit, jaké možnosti vyhledání psychologické pomoci na FSV jsou.
Současně ombudsman poskytl studentce doporučení, jak v dané situaci jednat.

Ombudsmanka ISS: Na ombudsmanku se obrátila studentka, která si chtěla promluvit o své nelehké
osobní situaci spojené se ztrátou motivace při studiu a s rodinnými problémy. Studentka projevila
zájem o psychologickou podporu. Ombudsmanka studentce doporučila bezplatná sezení u fakultních
psycholožek, jelikož studentka nemá finanční prostředky hradit si terapii. Ombudsmanka zůstala se
studentkou v kontaktu.

Ombudsmanka IKSŽ: Ombudsmanka řešila několik dotazů ohledně studia. Specificky se jednalo o
studijní rady.

Ombudsmanka IMS: Alexandra Nosková byla ze zasedání omluvena.

Ombudsmanka IES: Gabriela Bošňáková byla ze zasedání omluvena.

Barbora Procházková vznesla dotaz, zda v návaznosti na případy, které ombudsosoby v poslední době
řešily, bychom se měli snažit více propagovat možnosti psychologické pomoci na FSV mezi
studenstvem. Dle ombudsmana IPS je psychologická péče komunikována dostatečné, nicméně v
případě případu, který řešil si studentka chtěla spíše ujasnit jakou pomoc vyhledat a jaké možnosti
jsou k dispozici. Jan Hlaváč uvedl, že by bylo dobré obecně šířit možnost psychologické podpory pro
studenstvo FSV a to nejen v souvislosti se střelbou na FF.



Barbora Procházková sdělila, že na fakultu se obrátili producenti filmu Po prolomení ticha, který
pojednává o zneužívání moci a sexuálním násilí na vysokých školách. Linda Sequensová z PR nabídla
ombudsosobám, zda nechtějí promítání zorganizovat. Barbora Procházková dodala, že by se promítání
mohlo propojit s workshopem od Konsentu na obdobné téma, které mají v plánu ombudsosoby
zorganizovat na jaře a současně uvedla, že by se na akci mohli podílet jak současní, tak budoucí
ombudsosoby a mohlo by zde dojít i k propagaci institutu studentského ombudsmana. Studentští
ombudsmani souhlasili, že promítání filmu rádi zorganizují. Martina Fortnerová uvedla, že napsala
pořadatelům filmu se zájmenem o promítání, zatím bez odpovědi. Jan Hlaváč dodal, že by bylo dobré
akci zorganizovat v Jinonicích, vzhledem ke snahám fakulty propagovat novou budovu. Zuzana
Jarolímková také zmínila Jinonice, případně i Hollar.

3. Volby studentských ombudsmanů

Barbora Procházková uvedla, že propagace voleb již začala. Propagační materiál v ČJ a AJ byl zaslán
PR fakulty a jednotlivým spolkům. Poprosila ombudsosoby z řad doktorandů o propagaci voleb i mezi
doktorské studenty a studentky.

Do zvolení nových ombudsosob bude nutné upravit Manuál studentských ombudsmanů, který
připravil v minulosti Jan Hlaváč. Ten slíbil, že dokument upraví a převede jej z PDF formy do
wordovského dokumentu pro snazší úpravu v budoucnu.

Pro volby studentských ombudsosob je nezbytné zřídit dozor v jednotlivých volebních komisích.
Barbora Procházková poprosila přítomné členy a členky komise o zapojení se a současně sdělila, že se
domluvila již s Barborou Součkovou a Janem Volencem na zapojení. Dozor ve volebních komisích
bude následující:

ISS - Jan Volenec
IPS - Barbora Součková
IMS - Jan Hlaváč
IES - Michaela Němcová
IKSŽ - Barbora Procházková

4. Změny v Řádu studentských ombudsmanů

Barbora Procházková uvedla, že vzhledem k nadcházejícím volbám SO bude nutné provést dvě
změny v Řádu studentských ombudsmanů. Změny se týkají:

Článek 1, bod 13. Vzhledem k přesunu voleb z podzimu na jaro, je nutné změnit termín odevzdávání
výročních zpráv ombudsosob. V Řádu je uvedeno, že se zprávy odevzdávají před prvním zasedáním
AS FSV UK po letní prázdninové pauze. Komise se domluvila na změně odevzdávání na první
zasedání AS FSV UK po volbách studentských ombudsosob.

Článek 3, bod 1. Vzhledem k informaci od pana tajemníka FSV, že studující hlasují ve volbách SO
primárně v dopoledních hodinách první den voleb a v následujícím druhém dnu již minimálně a z
důvodu nutnosti koordinace online voleb v jejich průběhu, se SK dohodla, že přesný čas voleb bude
vyhlašovat SK a minimální čas voleb bude 24 hodin. Michaela Němcová dodala, že by ve znění mělo
být uvedeno, že termín a čas bude vyhlášen po dohodě s tajemníkem FSV UK, který má elektronické
volby na starost.



Usnesení č.1: SK AS FSV UK tímto schvaluje Změny v Řádu studentských ombudsmanů.

Proti: 0
Zdržel/a se: 0
Pro: 4 (Procházková, Němcová, Hejzlarová, Hlaváč)

5. Vize Sociální komise pro rok 2024 (well-being, pečující osoby)

Well-being
Barbora Procházková zkontaktovala Dr. Kasákovou, která vede fakultní skupinu pro well-being. Ta
projevila zájem zúčastnit se některého z následujících zasedání SK. Barbora procházková se bude
snažit paní doktorce vyhovět, aby jí termín dalšího zasedání vyhovoval.

Pečující osoby
Barbora Procházková sdělila informace z pléna AS, kde pan děkan Karásek uvedl, že fakulta nemá
žádný konkrétní nástroj, nicméně existují opatření pro studenstvo pečující o děti či jiné závislé osoby,
jedná se o stipendium v tíživé životní situace, individuální domluvu a možnost přerušení studia bez
odečítání doby studia. Barbora Procházková uvedla, že bychom se mohli pokusit zmapovat situaci
pečujících studentů a studentek na fakultě prostřednictvím nějakého jednoduchého dotazníku. Martina
Fortnerová a Michaela Němcová návrh ocenily a uvedly, že by podpořily vytvoření dotazníku, který
by nám mohl pomoci zmapovat situaci pečujících osob ze stran studenstva na FSV.

6. Různé

Barbora Procházková otevřela téma hledání nových členů a členek SK. Eva Hejzlarová v minulosti
sdělila, že by do budoucna chtěla z komise odejít. Barbora Procházková navrhla zúčastněným
ombudsmankám a ombudsmanovi, že pokud budou chtít na činnosti komise participovat i v
budoucnosti po skončení jejich mandátů, bude určitě možné, aby se stali novými členy a členkami
komise.

Zapsala, za správnost: Barbora Procházková


